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Inleiding

Het Algemeen Ouderen Verbond Schiedam (AOV), is een lokale brede ouderenpartij in de 
Gemeente Schiedam. De oprichting en oorsprong van het AOV gaat vele jaren terug. Maar 
we kunnen stellen dat het AOV niet onopgemerkt is gebleven in de Schiedamse politieke 
arena. 

De afgelopen raadsperiode (2018-2022) was het AOV met vier raadszetels in de 
gemeenteraad vertegenwoordigd. Het AOV heeft deelgenomen aan de coalitie samen met 
VVD, D66, GroenLinks, Progressief Schiedam en CDA. De AOV-wethouder had als 
portefeuilles; Financiën, Cultuur, Dienstverlening, Media, Archief en Website, en de laatste 
deelperiode had hij ook ICT en het Sociale Domein in portefeuille.

De agenda van de Schiedamse politiek staat veelal ver van de landelijke politiek af. De 
landelijke partijen zijn vooral bezig met zelfbehoud op het landelijk politieke toneel. Dit uit 
zich vaak in een ad hoc beleid en weinig lange termijn visies. De plaatselijke belangen 
worden hierdoor vaak naar een tweede plan geschoven. 

In de gemeentelijke politiek gaat het om zaken die de eigen inwoners en ondernemers direct 
aangaan. De inwoners van Schiedam willen een bestuur dat zich bekommert om haar 
bewoners, en die hun vragen en zorgen serieus neemt. Uiteraard ontkomen we er niet aan 
dat we ons dienen te houden aan de landelijke wet- en regelgeving, maar dat neemt niet 
weg dat we onze stem altijd laten horen en de lokale belangen vooropstellen. 

Burgerparticipatie ziet het AOV als één van onze speerpunten, die we bij iedere 
dossierbehandeling als prioriteit stellen. 

Met dit programma geven wij een beeld waar we ons de komende vier jaar voor in willen 
zetten.

AOV dé lokale partij
voor jong & oud

die zich hard maakt  voor alle Schiedammers!
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1 Missie, Visie & Kernwaarden

1.1 AOV Missie 
 
Het AOV wil haar doel bereiken door het op democratische wijze afdwingen van de volgende 
doelstellingen:

1. Toezien op heldere en controleerbare afspraken met Burgemeester en Wethouders 
over de uitvoering van het door de raad vastgestelde beleid.

2. Streven naar een gemeentelijke organisatie dat proactief werkt, deskundig en 
slagvaardig is en is toegerust op zijn nieuwe taken binnen de Gemeente Schiedam.

3. Het vergroten van de betrokkenheid van zowel onze gemeentelijke medewerkers als 
ook die van onze inwoners met alle plannen in de stad.

1.2 AOV Visie

Het AOV wil een lokale politieke partij zijn, die weet wat er speelt in de samenleving en wat 
er leeft onder de bewoners van Schiedam. Wij willen ons inzetten voor het welzijn van onze 
inwoners en ondernemers. Het AOV acht het van groot belang, dat de kennis en kunde van 
jong en oud gezamenlijk tot zijn recht moet komen in onze samenleving. Wij bestrijden dan 
ook elke leeftijdsdiscriminatie. Ouderen beschikken over een stuk bagage en levenservaring 
en de jongeren hebben de techniek en de nieuwe ontwikkelingen vaak makkelijker in de 
vingers. Hoe fijn is het dan dat die doelgroepen van elkaar kunnen leren en dat zij elkaar 
toekomstperspectief kunnen bieden. Hoe fijn is het om ergens bij te mogen horen en 
gehoord te worden. Maar helaas bemerken wij dat het nog steeds niet voor elke doelgroep 
in Schiedam mogelijk is om volwaardig mee te doen. Dit betekent, dat er te allen tijde 
facilitering moet zijn voor mensen die meer zorg behoeven dan anderen. Zowel in 
voorzieningen als in activiteiten, want het sociaal isolement is iets wat absoluut voorkomen 
moet worden.
Er dient voor elke doelgroep een plek te zijn in Schiedam waar zij elkaar kunnen ontmoeten, 
waar zij hun informatie en voorzieningen kunnen krijgen, en waar hun belangen worden 
behartigd.
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1.3 AOV Kernwaarden

● Hart voor sociaal 
Zacht op sociaal en kwetsbare doelgroepen
Onze stad heeft een bijzondere structuur. Dit komt in alle beleidsstukken van de 
gemeente, zoals “De Staat van de Stad”, iedere keer naar voren. Een gemiddeld lager 
opleidingsniveau, armoede, groot deel sociale woningbouw. We hebben dus een 
grote opgave in het Sociaal Domein.

● Hart voor de bewoners
      Bereikbaar, benaderbaar en betrokken: we zijn er voor iedereen.

We staan als partij open voor geluiden uit de stad. De fractie is makkelijk te 
benaderen voor de bewoners van Schiedam

● Hart voor iedereen
Dit slaat enigszins terug op algemeen in de naam. Ondanks dat wij Algemeen 
Ouderen Verbond zijn, zien partij, fractie en wethouder zich als opkomend voor de 
Schiedammer in het algemeen. Juist onze lokale binding, als lokale partij komt daarin 
naar voren. Het onderscheidt ons ook van de andere partijen. We dienen geen hoger 
belang dan het plaatselijke. We worden niet afgeleid door een landelijke partijlijn, 
bijvoorbeeld over het afkoppelen van het gas. Het is van belang deze lokale binding 
duidelijk te maken aan de Schiedammers. 
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2 AOV Speerpunten

2.1 Zorg, Welzijn & Sociale Zaken

2.1.1. Ouder worden in Schiedam 
Het AOV behartigt de belangen van alle Schiedammers, dit betekent dat we 
met alle doelgroepen in onze stad rekening moeten houden.

Schiedam dient toekomstgericht te zijn voor de ouder wordende 
Schiedammer. Die wil immers zo lang mogelijk prettig wonen, leven, werken, 
uitgaan, sporten en ontspannen. Bereikbaarheid en toegankelijkheid van alle 
voorzieningen zijn zeker voor senioren belangrijke voorwaarden. Dat 
betekent: goed openbaar vervoer, ook in de avonduren, maar ook de verdere 
uitbreiding van de Ringbus, die vanaf 2022 voor het eerst een traject gaat 
uitvoeren (maar vanwege corona nog steeds niet optimaal) 

De groep ouder wordende Schiedammers neemt dusdanig toe dat hier 
nadrukkelijk rekening mee moet worden gehouden: o.a. levensbestendig 
wonen, voorzieningen en contacten in de wijk, zorgmogelijkheden in de wijk, 
buurtondersteuning en bereikbaarheid voor vragen en problemen. Alles dient 
gericht te zijn op ondersteuning en zo lang mogelijk zelfstandig in onze stad 
kunnen verblijven. Voor de ouder wordende Schiedammer is het belangrijk, 
dat ze gehoord worden, mogen meepraten en bij elk nieuw plan rekening met 
ze wordt gehouden. 

Het AOV heeft niet alleen zorg voor de ouderen, gehandicapten, 
mindervaliden, visueel gehandicapten en slechthorenden, maar ook voor 
onze kinderen, die feitelijk de toekomstige ouderen zijn. Wij hebben zorg voor 
de toekomst. Hierdoor onderscheidt het AOV zich van andere partijen. Ouder 
worden betekent niet alleen kunnen genieten na de pensioengerechtigde 
leeftijd, maar ook zorg dragen dat onze ouderen van de toekomst dezelfde 
voorzieningen en faciliteiten aangeboden krijgen, als wat wij onze ouderen 
van nu toewensen. Alles is gebaseerd op een “schone, veilige en hele stad”, 
waarbij voorzieningen en zorg via de wijk gefaciliteerd worden.  

Wethouder ouderenbeleid
Het AOV wil ouderenbeleid als aparte post benoemd hebben in de verdeling 
van portefeuilles in het toekomstige college. Maak een wethouder 
aanspreekbaar voor ouderenbeleid in breedste vorm. Die wethouder kijkt dan 
ook mee met de wethouder Wonen voor seniorenhuisvesting, de wethouder 
Sociaal Domein en de wethouder Welzijn voor strijd tegen eenzaamheid. Dit 
is hard nodig vanwege de vergrijzing die we ook in Schiedam zien. Daarom 
moet Schiedam zich ook inzetten voor een Lokale Alliantie, bij het tegengaan 
van (financieel) ouderenmisbruik/geweld.
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Een lokale alliantie is een samenwerkingsverband tussen politie, notarissen, 
banken, maatschappelijke instanties, de gemeente en thuiszorg. Het AOV zal 
zich ook inzetten voor een gemeentelijk overbruggingsfonds voor 65+-ers. Er 
vallen immers grote gaten in hun financiën door het oplopen van de 
pensioengerechtigde leeftijd.  Ook moet er een vangnet komen voor de 
achteruitgang van de financiële positie van ouderen vanwege het niet 
indexeren van de pensioenen.

2.1.2. Sociaal Domein
Het AOV vindt de zorg voor mensen die het zelf niet (meer)kunnen belangrijk. 
De gemeente moet juist hen opvangen en ondersteunen. Alles is maatwerk 
waarbij het motto is” Zo licht als mogelijk en zo zwaar als nodig!”. 
En het AOV is overtuigd dat de gemeente in de Jeugdzorg, WMO, Welzijn en 
de participatiewet het verschil kan maken. Dat moet op vernieuwende wijze, 
waar we zo veel mogelijk instrumenten inzetten om voor onze inwoners een 
beter leven te creëren, waarbij het van groot belang is, dat elke 
inwoner/gezin één plan en één regisseur krijgt (inzet op ambulante zorg) wel 
belangrijk is dat elke inwoner/gezin één plan en één regisseur krijgt. Een 
centraal loket, duidelijk bereikbaar en toegankelijk voor iedereen

Werk en inkomen 
Binnen de participatiewet is het belangrijk dat we zo veel mogelijk mensen 
aan werk helpen. Werk is meer dan alleen een inkomen, het gaat om 
waardering, het is een dagbesteding, je kunt er sociale contacten opdoen en 
het zelfvertrouwen groeit ervan. Meer mensen naar werk begeleiden wil het 
AOV onder andere door uitbreiding van de loonkostensubsidie. 
Stroomopwaarts (SOW) moet meer buurtgericht werken, zet kleine projecten 
op met Irado en woonplus en ga daarmee verloedering in de wijk en zwerfvuil 
tegen. 

We willen duurzame arbeid voor onze inwoners, zorg voor meer nieuw 
beschutte werkplekken (dus de opvolger van de WSW), laat mensen niet 
onnodig verplaatst worden en van baan naar baan gaan. Door de grote groep 
Wajong-ers moet de gemeente goed voorbereid zijn om juist deze kwetsbare 
jongeren te begeleiden naar werk. Ook een betere aansluiting van de WW op 
de bijstand is noodzakelijk, omdat velen juist dan in een sociaal en financieel 
gat dreigen te vallen. Er moet een ‘warme overdracht’ van het UWV naar de 
Participatiewet plaatsvinden. De gemeente moet zelf het goede voorbeeld 
geven en werkzaamheden ‘inbesteden’, schoonmaak en andere zaken kunnen 
door inwoners via Stroomopwaarts worden opgepakt. 

Schulden 
Voor armoede en schulden is het AOV blij met het invoeren van een lokaal 
Schuldenlab. Daar moeten zoveel mogelijk landelijke regelingen mee worden 
ingevoerd, het collectief schuldregelen, het jongeren perspectief fonds en de 
doorbraakmethode. Het AOV wil, dat er zo vroeg mogelijk, al vanaf de 
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basisschool, gestart wordt met het bewust maken van sparen, schulden en 
geld.
Het is van belang, dat er geen versobering van armoederegelingen worden 
ingezet. Het AOV heeft daarvoor ook een motie laten aannemen in de 
afgelopen raadsperiode. Preventieve maatregelen ter voorkoming van 
armoede steunen wij, maar moeten tijdig geëvalueerd worden op 
effectiviteit.

Wet Maatschappelijke Ondersteuning (WMO) 
De uitvoering van de Wet Maatschappelijke Ondersteuning volgen we 
kritisch. Op dit moment heeft ROGPlus het telefoonteam uitbesteed naar een 
telefooncentrale. Dat is niet praktisch als je problemen bij de bron wilt 
oppakken. 

De tegemoetkoming meerkosten 
Deze is vanwege financiële redenen gehalveerd, maar het AOV wil die 
regeling weer volwaardig maken. Net als de aanvullende huishoudelijke hulp 
voor cliënten, die regeling moet weer terugkeren. Sommige regelingen 
kunnen verder als er boven het sociale minimum een inkomensafhankelijke 
bijdrage wordt gevraagd. Minima moeten de zorg krijgen die ze nodig hebben 
zonder extra kosten, en alles moet maatwerk zijn. 

Vervoer op maat(werk)
Uitbreiding van de Argos mobiel, en bij haltes op locaties waar mensen veel 
door doelgroepenvervoer worden opgepikt bankjes plaatsen, zijn dan ook 
belangrijke onderwerpen voor ons. 

Dementerende ouderen
Zoals bekend is, moeten dementerende ouderen langer zelfstandig thuis 
wonen. Het AOV zet zich dan ook in voor goede ondersteuning van deze 
ouderen en de omgeving. Soms kan een woning worden aangepast, terwijl 
ouderen in andere gevallen misschien beter kunnen verhuizen naar een 
geschiktere woning. Wij respecteren de wens van de cliënten, die zo lang 
mogelijk in hun eigen omgeving willen wonen. 

Jeugdzorg 
We willen meer grip op de Jeugdzorg. De invoering van een lokaal model met 
Maassluis en Vlaardingen moeten we doorzetten. We pakken de wachtlijsten 
aan en willen jeugdzorg beter verbinden met sport, cultuur en onderwijs. 
Onterecht medicaliseren is niet goed; soms is het lidmaatschap van een 
sportclub beter dan tien sessies bij een psycholoog. Tegelijk moeten jongeren 
die specialistische hulp nodig hebben die ook krijgen. Dat kan door meer 
ondersteuning voor huisartsen en vroeg signalering door uitbreiding van het 
jongerenwerk. Het AOV wil verder uitbreiding van jongerencoaches.
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Gezondheid
Gezondheid voor onze Schiedammers, jong en oud is belangrijk. Dit betekent 
aandacht voor gezondheid op school, in sportkantines, maar ook bereikbare 
zorg als dit nodig is. Rookvrije zones invoeren op steeds meer locaties. Het 
AOV vindt het belangrijk, dat de watertappunten uitgebreid worden. 
Betaalbare zorg betekent dat iedereen naar een huisarts, fysiotherapeut, 
tandarts en ziekenhuis moet kunnen. Wachtlijsten zijn dan uit den boze! 
Iedereen moet zorg krijgen die men nodig heeft. Iedereen heeft recht op een 
optimale levenskwaliteit en welzijn.

Wijkondersteuningsteams (Wot’s)
Er wordt door de gemeente krampachtig vastgehouden aan een structuur van 
6 Wot’s, verspreid over alle wijken van de stad. Het AOV wil graag pleiten 
voor een structuurverandering bij de Wot’s. Minder, maar beter zichtbare 
wijkteams. Eén in het centrum en één in Noord, met een betere 
bereikbaarheid en bredere openingstijden. Eigenlijk altijd open! Maak voor de 
kortere contacten één centraal servicepunt of een mobiel informatiepunt. 
Onze bewoners hebben na 6 jaar nog steeds onvoldoende beeld van wat de 
Wot’s nu precies doen en dit vinden wij een kwalijke zaak. De intake moet 
helderder, één regisseur op een dossier lukt nog niet goed en dat moet beter. 
De Wot’s en de welzijnspartners in de stad weten elkaar nog steeds niet altijd 
goed te vinden. Er moet een goed plan van aanpak komen voor een betere 
verbinding tussen zorg en welzijn. Als laatste; de WOT is het enige loket waar 
de ombudsman ooit over heeft gesproken. Het AOV wil ook de 
huurdersondersteuning koppelen aan de Wot’s.

Samen Schiedam 
Professionele welzijnsorganisaties en Stichtingen/verenigingen en  
vrijwilligersorganisaties kunnen in aanmerking komen voor een subsidie 
vanuit “Samen Schiedam”. Het AOV vindt dat er meer naar opdrachtverlening 
i.p.v.  subsidiëring moet worden gekeken. Dat betekent, dat de gemeente 
beter moet coördineren. Gezamenlijke projecten geven ook veel meer 
inzichten, verbinding en sociale netwerken. Veel van deze organisaties zijn 
afhankelijk van vrijwilligers, dat is de kurk waarop zij drijven.  

Mantelzorg & Vrijwilligers 
We blijven letten op goede ondersteuning van vrijwilligers. Respijtzorg voor 
mantelzorgers moet brede aandacht krijgen. Vrijwilligers zijn belangrijk in 
onze maatschappij, zij moeten zich gehoord voelen, begeleid en ondersteund 
worden als zij daarom vragen.

Aanpak huiselijk geweld 
Het werk wat is ingezet door de werkgroep, waar het AOV ook aan 
deelgenomen heeft, moet worden doorgezet. Professionals moeten beter op 
de hoogte zijn, een bewustwordingscampagne moet blijvend worden ingezet, 
en de schaamte voor melders moet er af. Psychische mishandeling moet 
wettelijk strafbaar gesteld worden en de lokale politiek moet meedoen aan 
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een landelijke lobby. Het AOV is er voor, dat alle beschermpartners in 
Schiedam jaarlijks een vorm van intervisie krijgen, waardoor men scherp blijft 
op de aandachtspunten. In de aanpak moet meer met ervaringsdeskundige 
worden gewerkt, ex-slachtoffers en ex-daders kunnen met hun verhaal 
anderen helpen. Zorg voor een goede kennis van de sociale kaart om een 
goede doorverwijzing te kunnen realiseren voor de slachtoffers. 
Een lokale Alliantie van alle partijen die hiermee te maken hebben is 
belangrijk om voor de toekomst veiligheid en hulp te kunnen bieden. De 
gemeente moet hierbij betrokken blijven om mee te kunnen sturen en 
organiseren als dat nodig is. 

Hoofdpunten 
 Uitbreiding van de loonkostensubsidie, juist ook voor de doelgroep 50 plus 
 Buurtgericht werken in de participatiewet 
 In stand houden van de huidige armoede regelingen; geen versobering 
 Vrij reizen voor minima in stand houden, ook voor ouderen zonder pensioen. 
 We willen een aparte wethouder voor ouderenbeleid 
 Werk samen, start met een aanjaagteam en breidt dan uit met de lokale alliantie 

tegen misbruik van ouderen. 
 Minder Wot’s maar langer open, helder telefoonnummer met meer 

bereikbaarheid  Zoek naar gezamenlijkheid bij Samen Schiedam 
 Aanpak van huiselijk geweld doorzetten 
 Goede ondersteuning van vrijwilligers 
 Gezinnen met een minimuminkomen helpen met voorzieningen om toch overal   

mee te kunnen blijven doen

2.2. Openbare Orde & Veiligheid
Veiligheid is voor onze bewoners een belangrijk onderwerp. We staan vaak in 
negatieve lijstjes, zoals in de top tien van meest criminele steden van 
Nederland. Dat moet echt anders! Door inzet op allerlei vlakken moet dat 
echt gaan veranderen. Het AOV heeft veiligheid hoog in het vaandel staan. 

Thuis, op straat en digitaal is het belangrijk om je veilig te voelen. Steeds 
vaker zien we dat met name senioren het doelwit zijn van onder andere 
woningovervallen, babbeltrucs, phishing mails of roofovervallen. Het is van 
groot belang, dat Schiedam inzet op veilige en leefbare wijken, het tegengaan 
van criminaliteit en het weerbaar maken van onze inwoners. 
Huiselijk Geweld Preventie is daarbij ook een belangrijk onderwerp, wat het 
AOV de afgelopen periode als onderdeel van een werkgroep tegen huiselijk 
geweld ook extra heeft geaccentueerd. Dit betekent dat wijkagenten 
zichtbaar op straat moeten zijn. Bij de politie is sprake van een 
personeelstekort. De gemeente moet waar mogelijk helpen met het 
versterken van het korps. 

Het AOV wil ook dat er met nieuw opties voor de handhaving op het gebied 
van parkeren wordt gestart.  In het bijzonder foutparkeren door auto’s met 
buitenlandse kentekens moet worden opgepakt. Boetes kunnen daar niet 
altijd voor worden uitgedeeld. Zet daarvoor de wielklem in. Probeer ook 
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boetes die opgelegd worden ten goede te laten komen aan de gemeente (dus 
bestuurlijke boetes in plaats van via de landelijke overheid). 

Voor de gemeente is de samenwerking tussen politie en Boa’s (bijzondere 
opsporingsambtenaren) soms een uitdaging. Daarom is bewustwording 
binnen de eigen organisatie over de verschillen in expertise en bevoegdheden 
van beiden belangrijk. Taken moeten worden afgebakend, afspraken tussen 
politie en Boa’s moeten worden vastgelegd op heldere wijze. De informatie- 
uitwisseling tussen politie en de “lichtblauwe brigade” moet beter. Goede 
overlegstructuren en afspraken zijn daarbij belangrijk. Door het 
veiligheidsbeleid en de veiligheidsmonitor moeten beleidsdoelen scherper op 
het netvlies komen. 

Hoofdpunten 
 Goede voorlichting om inwoners weerbaar te maken 
 Subsidie voor beveiligen van woningen 
 Meer wijkagenten op straat 
 Proactief handelen van wijkagenten en boa’s 
 Meer blackspots inrichten (cameratoezicht) 
 Bereikbaarheid van onze lichtblauwe brigade verbeteren 
 Heldere taakverdeling tussen politie en andere handhavers 
 Wielklemmen voor foutparkeerders waar we geen boete kunnen innen 
 Bestuurlijke boetes hebben de voorkeur als boetes die aan het Rijk worden 

betaald 
 Bereikbaarheid voor BOA en Wijkagenten 24/7 
 Verkeersveiligheid in en rond de wijken en bij scholen en instellingen

2.3. Ruimtelijke Ordening & Wonen 
De gemeente Schiedam heeft een zeer grote opgave in de komende tien jaar. 
Er moeten 9000 woningen worden gebouwd. Wat het AOV wel ziet is dat dit 
zorgt voor zeer grote druk op de stad. We vinden dan ook dat de projecten 
die nu zijn ingetekend moeten worden voortgezet, maar dat je nieuwe 
projecten nu niet meteen moet oppakken. Denk eerst aan je eigen inwoners, 
bouw gefaseerd. 

Dus doe wat in Nieuw Mathenesse, Schieveste, Dirkzwager, het Bachplein, 
maar ga niet meteen elke vierkante meter van onze stad vol bouwen. De 
afweging tussen groen, bedrijven en wonen lijkt nu door te slaan naar wonen. 
Daarbij is bouwen in Midden-Delfland, het Beatrixpark en de Poldervaart zone 
geen optie, dat willen we ook vastleggen. We willen dus ook geen flat achter 
Scholengemeenschap Spieringshoek en geen woningbouw op Thurlede. 
We maken daarbij een uitzondering voor het gebied van station Kethel, maar 
dat moet wel met meer respect voor het groen. 

Er moet een doorstroming in de woningmarkt op gang komen. Woonplus, de 
Gemeente en HOW (Huurdersbelangenorganisatie Woonplus) hebben hier 
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voornemens voor vastgelegd. Daarom moeten er meer woningen worden 
opgenomen in de bestaande projecten voor ouderen en woningen met zorg. 
Daarbij moeten we afspraken met Woonplus maken, als sociale verhuurder, 
zodat de mensen niet op kosten worden gejaagd en gelijke huur houden bij 
een eventuele overstap van een grotere woning naar een woning voor 
senioren of met zorg. 

We hebben daarbij oog voor sociale huur. De sociale huurwoningen die nu 
worden gesloopt zitten aan de onderkant van de sociale huurmarkt, de 
woningen die ervoor terugkomen juist aan de bovenkant. We vinden het 
belangrijk dat ook onze inwoners met de laagste inkomens een goede woning 
kunnen betrekken. Dus we vragen om een (klein) deel van de projecten 
sociale woningen met een lagere huur terug te bouwen. De vraag is of we 
daar een quotum op moeten leggen. 

Sloop nieuwbouw moet meer zijn dan alleen stenen stapelen. We willen een 
sociale APK creëren waarbij mensen die worden uitgeplaatst uit sociale 
woningen vanwege sloop/renovatie ook de kans krijgen hun leven te 
verbeteren op allerlei leefgebieden (als bijvoorbeeld werk en armoede en 
schulden). 

De middeninkomens, alleenstaanden en starters hebben op de huidige 
woningmarkt problemen. 18-plussers kunnen amper het huis uit, de 
wachtlijsten voor een (sociale) huurwoning zijn zeer lang, maar ook in de 
koopsector is voor de genoemde groepen weinig te krijgen. Daar moeten we 
op inzetten, met kwalitatief goede woningen. Maar ook door de invoering van 
zelfbewoningsplicht en anti-speculatiebeding. Voor ouders moet het wel 
mogelijk blijven om voor hun kinderen een woning aan te schaffen.

Bij woningbouwprojecten moet groen een impuls krijgen, we willen bij 
projecten een verbetering van de groene omgeving. Het zou goed zijn als de 
ontwikkelaars hieraan meebetalen. Je kunt daarbij denken aan verplichte 
stortingen in groenfondsen bij bouwprojecten, de inzet van boomkwekerijen 
op locatie (wordt bij Schieveste gedaan), het bepalen van de waarde van 
groen voor een project waarbij dezelfde waarde terug moet komen. 

Elk bouwproject dient diverse doelgroepen te faciliteren, dus ook 
alleenstaanden, jongeren, ouderen en mindervaliden. Door de diversiteit in 
onze stad moeten we zorgen dat elke wijk rekening houdt met alle 
doelgroepen, waardoor Schiedammers als eerste de kans krijgen om een 
andere woning in onze stad te kunnen gaan bewonen.

Inzet op woonoverlast blijft keihard nodig. In Oost en West zien we de 
overlast eerder toe als afnemen. De gemeente heeft met de Rotterdamwet 
een middel in handen om woonoverlast te bestrijden, dat mag van ons 
worden uitgebreid naar meer gebieden. De inzet van de Rotterdamwet moet 
wel blijven zoals die nu is; er wordt gekeken naar feiten of iemand eerder 
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overlast heeft veroorzaakt, er is geen weigering op basis van inkomen. De 
regio moet de lasten van arbeidsmigranten beter verdelen. Het Westland zou 
meer mensen uit Midden en Oost-Europa moeten opvangen, omdat die in 
hun regio aan het werk zijn. 

Het AOV heeft tegen Nieuwe Energie voor Groenoord gestemd. Helaas is het 
project toch doorgegaan. Als dit plan alsnog uitgevoerd gaat worden dan is 
ons doel om met name Woonplus en Eneco zo veel mogelijk rekening te laten 
houden met bewoners. Bewoners mogen hierdoor niet in de financiële 
problemen komen.

Participatie is een verplichting bij alles wat met bouw-, woon-, en wijkplannen 
te maken heeft. Het AOV blijft hier bovenop zitten, zonder voorspraak, 
inspraak en samenspraak is er geen draagkracht om plannen uit te voeren, en 
dan moeten we het ook niet willen. Participatie is het betrekken van de 
inwoners van je stad met alle stappen om de stad, straat en of wijk te 
verbeteren, want dan pas heb je draagkracht en acceptatie van de directe 
omgeving.

Hoofdpunten
 Bouwstop; bouw de projecten die er nu zijn, goed voor 9000 woningen, 

maar temper de ambitie daarbuiten
 Bouw niet in Midden-Delfland, Beatrixpark, Thurlede en Poldervaart Zone 
 Geen Spieringshoek Flat bij de Poldervaart 
 Zorg voor doorstroming; maak afspraken met Woonplus voor overstap naar 

andere woning met redelijk gelijkblijvende huur 
 Bouw ook goede goedkope sociale huurwoningen 
 Bouw voor middeninkomens en starters 
 Creëer een sociale APK bij sloop-nieuwbouw projecten 
 Geef groen een impuls bij nieuwbouw 
 Pak woonoverlast aan, bijvoorbeeld door uitbreiding van het Rotterdamwet 

gebied 
 Stuur op Nieuwe Energie voor Groenoord; afschalen of stoppen, meer 

draagvlak, let op de risico’s voor de gemeente 
 Zelfbewoningsplicht en anti-speculatiebeding bij nieuwbouw

2.4. Wijken, wijk -en bewonersondersteuning
Het AOV is een lokale partij, wij hebben geen landelijke organisatie en 
moeten ons daarom op lokaal vlak ook meer bewijzen. Daarom leggen we ook 
de focus op wijk- en bewonersondersteuning en participatie. We willen daar 
echt een verandering in brengen de komende vier jaar. 

Het AOV vindt het niet meer subsidiëren van het SOBO (Schiedams Overleg 
Bewoners Organisaties) nog steeds een verlies. Er zou een 
huurdersondersteuning 2.0 moeten komen, of een uitbreiding van de 
gemeentelijke inzet bij het helpen van bewoners. We willen het huurteam, 
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SOBO (Schiedams Overleg Bewoners Organisaties) en het HOW (Huurders 
Bewonersondersteuning vanuit Woonplus) koppelen. Daarmee zorgen we 
voor een laagdrempelige bewonersondersteuning voor alle huurders in onze 
stad. En een koppeling met het WOT (wijkondersteuningsteam), want daar 
moeten de vragen centraal binnenkomen.

Voor het AOV zijn de wijken belangrijk, in elke wijk moet een contactpunt zijn 
waar mensen elkaar kunnen ontmoeten, vragen kunnen stellen, hulp kunnen 
zoeken en ook professionele ondersteuning en hulp kunnen vinden als dit 
nodig is. Bereikbaarheid van voorzieningen en organisaties is belangrijk. Door 
het ontbreken van mogelijkheden om “even naar het stadskantoor te gaan” is 
het noodzakelijk om oplossingen te zoeken voor een toegankelijke gemeente 
in de wijk. Ook huisbezoeken moeten als oplossing worden geboden.

Ook het wijkoverleg heeft een vernieuwingsslag nodig. Die moeten moderner, 
ze moeten meer publiek trekken, bijvoorbeeld door er meer bekendheid aan 
te geven, of door bewoners hier op directe wijze voor uit te nodigen. Laat 
onze bewoners daar ook zelf over mee denken. De steeds meer teruglopende 
belangrijkheid voor het wijkoverleg is een teken, dat het tijd wordt om onze 
bewoners op een andere manier te gaan benaderen, zodat ze ook het gevoel 
krijgen dat er serieus naar hen geluisterd wordt en dat hun mening ook telt. 

Zorg goed voor bewoners die zelf iets willen; regel één loket voor 
burgerinitiatieven, waar je ook een stukje ‘ontzorging’ regelt. Ambtenaren 
moeten de bewoners ondersteunen met antwoorden op budgetten en 
regelgeving. Het moet eenvoudiger en simpeler worden om een initiatief in te 
dienen. Werk bijvoorbeeld met “initiatief coaches”. 

Informatieavonden moeten meer naar inspraakavonden worden omgebogen. 
Betrek bewoners vroeg bij bijvoorbeeld herinrichting van hun eigen wijk. 
Maak daarbij ook gebruik van nieuwe technieken; pinnen van straatmeubilair 
op een kaart, gebruik van meepraat apps. Daarmee maak je avonden leuk, 
door digitalisering van avonden zien we ook ander publiek, maar de oude 
vorm moet ook blijven bestaan. Zoek naar hybride oplossingen. 

We willen meer doen om buurtbewoners zelf verantwoordelijk te maken voor 
projecten in hun wijk. Bijvoorbeeld ‘de Buurtbezem’ uit Vlaardingen, 
buurtpreventie, NL Doet, ‘Ken uw Buur’, of het zelf bijhouden van het groen 
om verbinding te creëren tussen de wijkbewoners. 

Hoofdpunten 
 Maak een huur ondersteuningsloket 2.0 (huurteam, SOBO, HOW) 
 Ga aan de slag met werkoverleggen 2.0 
 Inspraak en informatieavonden waarin burgers meegenomen en mee 

kunnen praten 
 Eén loket voor buurtinitiatieven, ontzorg bewoners die iets willen 
 Stel initiatief coaches in 
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 Oog voor lokale projecten in de stad, die bevorderen de leefbaarheid in de 
wijken 

2.5. Openbare ruimte, groen & mobiliteit
Schiedammers zien dat hun wijk achteruitgaat op het gebied van schoon, heel 
en veilig. Dat is een probleem in de hele stad. We willen daarom meer lokale 
inzet van Irado, zet weer wijkteams in, desnoods aangevuld met mensen via 
Stroomopwaarts. Zet nog meer in op het snel verwijderen van bijplaatsingen 
en maak het makkelijker om afval aan te bieden voor onze inwoners. We 
willen daarbij af van (een deel van) de voorscheiding. Aangezien Irado al aan 
na-scheiding doet en dit mogelijk ook goedkoper is en zorgt voor een lagere 
afvalstoffenheffing, is dat de weg die we op moeten. Bewoners met een tuin 
moeten een groenafval container hebben, dat moet in de hele stad 
gelijkgetrokken worden. 

Het AOV heeft zich ingezet om een nieuwe ontwikkeling zoals de “Natte Krat” 
in Schiedam bekend te maken (Een Plantenbak als Waterbuffer), dit heeft al 
tot mooie initiatieven geleid. Regenwater hergebruiken, opvangen en 
opsparen zodat in droge tijden er water is en in natte tijden geen straten 
onderlopen, hergebruik van hemelwater helpt en ontlast het riool.

Om te zorgen, dat de Schiedammers zich meer bewust worden van het 
veranderende klimaat, is het belangrijk dat het NME (Centrum Natuur Milieu 
en Educatie), de Boshoek, de Stadsboeren en Irado gaan samenwerken, zodat 
iedereen op zijn eigen manier leert een bijdrage te leveren aan een beter 
klimaat.

We willen inzetten op meer en beter groen. De afgelopen periode zijn er veel 
bomen gekapt. Het AOV wil een uitbreiding van het bomenbestand. Nu telt 
Schiedam ongeveer 50.000 bomen, we willen er 5000 bij in de raadsperiode 
2022-2026. Dit betekent dus een boom voor een boom + extra bomen.

Maak een beweegtuin voor ouderen, werk daarbij samen met de ouderen -en 
wijkcentra, verzorgingscentra en ouderenwooncomplexen.

Zorg voor aanpak op brede veiligheid bij inrichting van een nieuwe buurt of 
wijk.  Betere verlichting doet ook wat met het veiligheidsgevoel van inwoners. 
Maak bijvoorbeeld ook verlichte oversteekplaatsen, zoals nu bij het station; 
dat willen we op meer plekken zien. 

Buiten de Jeugdzorg kijken we ook naar onze Schiedamse jongeren in volle 
breedte. Zorg voor inrichting van de openbare ruimte waar zij zelf invloed op 
kunnen hebben. Bijvoorbeeld door meer voetbalkooien, een goede skatebaan 
in Schiedam Noord net als die in het centrum. Laat jongeren daarin 
participeren en meedenken.
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Mobiliteit 
De stad wordt steeds drukker. Er komt meer verkeer, er is meer druk op 
parkeren, het openbaar vervoer in de afgelopen jaren is op sommige plekken 
verschraald. Het AOV wil daar op goede wijze mee om gaan. Niet door allerlei 
mensen de stad uit te jagen of automobilisten te pesten. 

De motie van het AOV over de Ringbus is unaniem aangenomen door de 
gemeenteraad, nu gaat het om de uitvoering. Maar het AOV wil meer: de 
verbinding met de Beukenhof blijft voor ons, zelfs na al die jaren, nog steeds 
belangrijk. Het doortrekken van de tram naar een te bouwen Station Kethel 
en verder over de ’s-Gravelandseweg. Station Kethel, viersporigheid van 
Schiedam naar Delft. Het zijn allemaal belangrijke onderwerpen voor ons. 
De ontsluiting van Noord moet beter, de rotonde op de Slimme Wetering kan 
beter. Maar meer dan dat individuele project is het bredere verband.

We willen een verkeerscirculatie onderzoek voor heel Schiedam laten doen. 
Daarin moeten knelpunten worden geïnventariseerd en oplossingen 
gevonden. We zien geen meerwaarde in deelauto’s zolang de wijken zo slecht 
bereikbaar zijn. Verkeersoplossingen moeten niet worden betaald door o.a. 
parkeerheffingen zoals in de mobiliteitsvisie. Het AOV was hier ook niet voor 
en heeft tegen de mobiliteitsvisie gestemd. 

We willen betaald parkeren alléén invoeren als de meerderheid van de 
bewoners van een wijk hier voorstander van is met een draagkracht enquête, 
door voorspraak, inspraak en samenspraak bereik je betere oplossingen.
 
Voorkomen van overlast is ook in de openbare ruimte belangrijk. Dus vaste 
plekken voor deelscooters en proberen bedrijfsbusjes in de wijk, lokaal, neer 
te zetten. Dus niet ver buiten de wijk maar op een paar plekken in de stad.  
Bedrijven moeten meer moeite doen om overlast van hun bedrijfsbusjes in de 
smalle straten te voorkomen. Er moet meegedacht worden over de bewoner 
en zijn/haar behoeften wat parkeren betreft en de leefbaarheid in de straten. 

Hoofdpunten
  Schoon, heel en veilig door buurtgericht werken van Irado 

 Na-scheiding bij afvalinzameling; makkelijker en goedkoper 
 Meer en beter groen; 10% bomen er bij (5000 stuks) 
 Beweegtuin voor senioren 
 Veilige inrichting van de openbare ruimte 
 Ringbus 
 Doortrekken van de tram naar Station Kethel, maar ook over de ’s 

Gravelandseweg 
 Verkeerscirculatieplan voor de hele stad 
 Slimme Wetering rotonde aanpakken 
 Bedrijfsbusjes op plekken rond de wijk centreren 
 Alleen betaald parkeren invoeren via een draagkracht enquête 
 Deelscooters reguleren qua parkeren of er mee stoppen wegens overlast 
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 Skatebaan in Schiedam Noord 
 Meer sport- en spelmogelijkheden in de openbare ruimte 
 Meer bankjes voor senioren in en rond de wijk 
 Speelplekken voor de jongeren

2.6. Binnenstad, Toerisme en Evenementen
De binnenstad is het hart van de stad, trekker van publiek. Het AOV wil dat 
vasthouden en versterken. Dat betekent dat we de Hoogstraat nu eindelijk 
moeten aanpakken. Het traject loopt al vijf of zes jaar. Er moet meer groen 
worden toegevoegd en meer bankjes in de stad. Ook moet er gekeken 
worden naar opties voor openbare toiletten. 

De winkelplint moet in stand blijven op de Hoogstraat. We willen ook meer 
differentiatie van winkels. Dat moet worden geregeld door een goede 
verbinding te maken tussen alle partners die wat met de binnenstad doen. 
Door Schiedam Partners, Centrummanagement, SHOP en de winkelmeiden zo 
veel mogelijk samen op te laten trekken. 

Van de entree van de stad moet nu eindelijk werk worden gemaakt. Dit is aan 
het begin van de afgelopen raadsperiode toegezegd maar er gebeurt 
vervolgens niets. Zorg voor goede bebording, een goede parkeerroute voor de 
binnenstad. Welke toerist weet nu wat de ABC parkeergarage is? Zorg ook 
voor meer aanlegsteigers en camperplaatsen rond die binnenstad. Voer dus 
ook de kansenkaart Watertoerisme uit. 

We willen meer horeca beleving toevoegen op plekken in de binnenstad. 
Bijvoorbeeld door een punt op het Land van Belofte toe te voegen, of een 
plein voor de ingang van het Theater aan de Schie. Nu zijn de Grote Markt en 
Koemarkt de centrale plekken. We willen ook meer met de Kloosterplaats; 
daar kunnen met enige regelmaat kleinschalige evenementen worden 
georganiseerd. De koeienkoppen moeten terug naar de Koemarkt (Bert en 
Birgit), dit is eerder toegezegd maar nog steeds geen feit. 

Het evenementenbudget moet worden vergroot. We willen meer 
evenementen in de binnenstad om de beleving te vergroten. De Gondelvaart 
terug op de Brandersfeesten is voor ons al jaren een droom.  We zien het 
Dickensfestijn als voorbeeld hoe je succesvol in de binnenstad zaken kan 
organiseren, maar we hoeven niet zelf het wiel uit te vinden. Waarom niet 
een Jazz in de stad of andere zaken. We willen ook de schaatsbaan terug als 
de Corona maatregelen eindelijk verleden tijd zijn. En gewoon weer naar de 
taptoe kunnen. Kijk of de Rijnmondband daar een evenement van wil maken. 
Maak gebruik van succesvolle verenigingen die het visitekaartje en trekker 
zijn voor onze stad.

Het 750-jarig bestaan moet groot worden gevierd. Daarom heeft het AOV een 
amendement ingediend bij de begroting van 2022. Dat is een goede start. De 
gemeente heeft al te lang gewacht. Er moet een goed plan van aanpak komen 
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en de partners moeten worden betrokken. Zodat er meer wordt gedaan dan 
alleen een uitbreiding op het concept Brandersfeest. 

We willen de portefeuilles Binnenstad, evenementen en Cultuur meer met 
elkaar verbinden.

Hoofdpunten 
 Combineer alle organisaties van de binnenstad (SHOP, Winkelmeiden, 

Centrummanagement) voor een integrale aanpak 
 Hoogstraat eindelijk aanpakken 
 Entree van de stad verbeteren 
 Meer camperplaatsen en aanlegsteigers 
 Meer horeca beleving in de binnenstad 
 Vergroot het evenementenbudget en maak evenementen organiseren 

makkelijker 
 Gondelvaart terug 
 Meer evenementen voor onze inwoners
 Plan van aanpak voor het 750 jarig bestaan
 Optie: meer verbinding in de binnenstad met evenementen en cultuur.

2.7. Cultuur & Sport
Het behoud van de culturele sector tijdens de coronacrisis is in Schiedam 
goed gelukt. In 2022 is het belangrijk dat er geld beschikbaar blijft om 
eventuele problemen door de crisis nog aan te kunnen pakken. Daarom moet 
Corona subsidie blijven bestaan totdat de crisis over is. Buiten de crisis gaat 
het goed met de culturele instellingen in Schiedam, we hebben een goede 
bibliotheek, een mooi theater, musea, de molens en actieve verenigingen. We 
willen die graag behouden. 

Het AOV wil ook investeren in Cultuur in Schiedam, met meer aandacht voor 
kleine verenigingen, waarbij ook wordt gekeken naar 
huisvestingsmogelijkheden. In ons vorige verkiezingsprogramma hebben we 
gepleit voor een nieuwe ingang voor het Theater aan de Schie, de eerste stap 
is gezet in januari 2021, maar we zijn er nog niet. Een nieuwe ingang is voor 
ons wederom onderdeel van de coalitie onderhandelingen. 

Het Jenevermuseum gaat door een moeilijke tijd heen, steun van de 
gemeente is nodig. Maar daar moet tegenover staan dat het Jenevermuseum 
wel meer op eigen benen gaat staan. Het Stedelijk Museum gaat na de 
verkiezingen weer open. De historische collectie wordt straks beter 
tentoongesteld en we hopen op uitbreiding met de Monopole. De gemeente 
blijft ook de komende vier jaar hierin faciliteren. 

In het erfgoedbeleid is Kethel opgenomen als beschermd dorpsgezicht, het 
AOV wil dat dit ook vast komt te liggen in omgevingsplannen en andere visies. 
Het AOV wil daarnaast onderzoeken wat de voor- en nadelen zijn van het 
aanvragen van UNESCO status voor de molens. 
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Het AOV is voor het behoud van zwembad Zuid. Op de locatie zou een 
multifunctioneel zwembad en sportaccommodatiecomplex moeten komen, 
waar aandacht blijft voor revalidatie zwemmen en ouderen zwemmen. 
Bedrijven in de omgeving kunnen participeren in het zwembad, door 
toevoeging van bedrijfsgebouwen, verblijfsgebouwen en horeca. We gaan 
kijken naar cofinanciering. Horeca toevoegen op de locatie en een buitenbad 
zouden nog meer verbeteringen geven, een vergroting van het 
recreatiegebied. En dit te koppelen aan het Getijdenpark, een prima optie! 

Ook moet het idee onderzocht worden om naast het zwembad en bij het 
recreatiegebied Maasboulevard een stadscamping te realiseren. 
Een pilot hiermee in 2022 voor een paar weken in de zomervakantie moet 
worden bekeken. (samenwerking tussen, gemeente, Optisport en lokale 
stichtingen)

In de komende periode moet ook sporthal Margriet worden vervangen. Het 
AOV wil een nieuwe sporthal op het Decathlon terrein. Dit zou kunnen leiden 
tot een andere kijk op Zwembad Groenoord. Dit zwembad kan ook voor 
Vlaardingen een rol vervullen, door samen te werken met de gemeente 
Vlaardingen (samen financieren) kan dit nieuwe bad Groenoord en de Kulk 
vervangen. 

We moeten meer Schiedammers stimuleren om te gaan zwemmen. Dat 
begint al jong; het AOV wil kijken naar de mogelijkheden om het 
schoolzwemmen weer in te voeren. Bewustwording van beter bewegen, 
sporten en zwemmen is heel belangrijk voor jong en oud. Zwemdiploma’s zijn 
belangrijk voor onze jonge bewoners, want er is veel water in onze stad, en 
daar moeten ze veilig mee opgroeien. 

De gemeente heeft met de sportparken Harga en Willem Alexander nieuwe, 
mooie sportcomplexen gebouwd. Het complex op Thurlede is echter aan 
vervanging toe. De gemeente moet kijken naar de mogelijkheden, in overleg 
met de clubs, om het complex te vernieuwen.

Met de laatste ronde van Samen Schiedam heeft de scouting problemen 
gehad met de financiering; het AOV vindt dat de scouting onder sport valt. 
We moeten zorgvuldig met onze verenigingen omspringen, ze zijn belangrijk 
voor de ontwikkeling van onze jonge Schiedammers en dragen daardoor bij 
aan een betere maatschappij.

Hoofdpunten 
 Behoud Corona subsidie.

  Nieuwe ingang voor het theater 
 Kijk naar huisvesting voor verenigingen 
 Beschermd dorpsgezicht voor Kethel vastleggen 
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 Behoud Zwembad Zuid; multifunctioneel en met samenwerking
 Verplaats sporthal Margriet bijvoorbeeld in combinatie met zwembad 

Groenoord op het Decathlon terrein. 
 Schoolzwemmen weer invoeren en zwemmen bereikbaar maken voor onze 

inwoners jong en oud 
 Vernieuw sportpark Thurlede 
 Scouting voortaan subsidie via sport in plaats van Samen Schiedam

2.8. Onderwijs
Onderwijs wordt bekostigd vanuit het Rijk, de gemeente gaat met name over 
de onderwijshuisvesting. Waar we kunnen willen we wel investeren in goed 
onderwijs. Bijvoorbeeld door schoolpleinen te vergroenen en meer 
sportlessen te geven op scholen. Schoolzwemmen is ook een prioriteit van 
het AOV. 

Het AOV gelooft met name in openbare scholen, we willen ten behoeve van 
inclusiviteit sturen minder bijzondere scholen. Daarbij hebben we ook focus 
op cultuureducatie, dat kunnen we uitbreiden op basisscholen en verbeteren 
door samenwerkingen op te zetten tussen de bibliotheek, het theater, musea 
en cultuurverenigingen. Het AOV wil ook dat programma’s als “anti-pesten”, 
de geschiedenis van Schiedam, en “we zijn allemaal gelijk” in elk 
schoolprogramma, zodat onze jeugd meer bewustwording voor elkaar krijgt.

Het AOV wil de schakelklas plus verlengde leeftijd terugbrengen. Die is 
afgeschaft ten faveure van de brede schoolacademie. We zien dat die laatste 
met name is gericht op HAVO en VWO-leerlingen. We zijn juist voorstander 
van ondersteuning voor leerlingen die de taal niet goed machtig zijn. 

Het AOV wil ‘de gezonde lunch’ introduceren op scholen. En schoolfruit voor 
het tienuurtje. Daarmee krijgen alle kinderen een gelijke behandeling. We 
willen ook bij elke school een watertappunt creëren.

Kinderen moeten op een vroege leeftijd al bewust worden gemaakt van Geld, 
Sparen en Schulden, dit moet in elk schoolprogramma meegenomen worden, 
voorkomen is beter dan genezen! De projecten van het Schuldenlab zijn niet 
alleen voor volwassenen bestemd!

Als laatste moet het ambitieplan taalvaardig ook echt een actieplan worden. 
We kunnen dit doen door cofinanciering te zoeken; bijvoorbeeld met 
bedrijven van het Sociaal Economisch Netwerk mee te laten doen. Maar er 
moet ook gemeentelijk budget bij. Betere informatie voor bewoners met 
analfabetisme hoort daar ook bij, misschien door de pratende briefkaart die 
nu op plekken wordt geïntroduceerd. Op websites dienen dan ook per 
onderwerp pratende teksten aangebracht worden. Iedereen moet mee 
kunnen doen.
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Hoofdpunten
  Vergroen schoolpleinen maak het speels en duurzaam

               Introduceer, stimuleer schoolzwemmen  
 Schakelklas plus terugbrengen 
 Introduceer ‘gezonde lunch’ 
 Ambitieplan taalvaardig financieren 
 Vroegtijdig bewust worden van geld, sparen en schulden
 Geen uitbreiding van bijzonder onderwijs (op basis van een 

geloofsovertuiging), openbare scholen zorgen voor meer integratie, diversiteit 
en inclusiviteit

 Buurtwinkels uitbreiden met tools in de strijd tegen laaggeletterdheid

2.9. Financiën
Het AOV vindt dat de bijzondere bijstand en het armoedebeleid instrumenten 
zijn voor onze bewoners die onvoldoende inkomsten genieten. De regels 
hiervoor moeten helder en duidelijk zijn. Dit betekent dat ook ondernemers 
en ZZP-ers die onder de uitkeringsnorm leven, gebruik moeten kunnen maken 
van deze voorzieningen. 

De gemeentelijke heffingen mogen niet verhoogd worden om de gaten van de 
begroting te dichten. We moeten als Schiedam zuinig en transparant met 
onze budgetten omgaan. De burgers moeten weten waar de gemeente het 
geld aan uitgeeft, het moet helder, transparant en verklaarbaar zijn.

Projecten kunnen alleen verantwoord gerealiseerd worden als het financiële 
plaatje op orde is. Subsidies dienen jaarlijks gecontroleerd te worden op 
rechtmatigheid en doelmatigheid. Een jaarrekening of accountantsverklaring 
is niet voldoende, het is van groot belang dat inzichtelijk is dat het Schiedamse 
budget op de juiste manier gebruikt is en wat het opgeleverd heeft.

Met de invoering van de nieuwe Omgevingswet veranderen diverse 
procedures, ook hier moet aandacht aan worden besteed om bezwaar- en 
beroepsprocedures te voorkomen, duidelijkheden voor burgers en 
ondernemers zorgen ervoor dat er niet onnodig geld uit de gemeentekas 
wegvloeit. Eerlijk zijn tegen burgers over wat wel en wat niet kan en waarom 
niet is belangrijk. Risico’s inschatten is onontbeerlijk om plannen te kunnen 
laten realiseren met een positief resultaat.

Het AOV is altijd duidelijk geweest over hondenbelasting, afschaffen zodra het 
kan. De leges zijn al verlaagd maar er mee stoppen is beter!
De kosten voor afval moeten nader bekeken worden, nascheiding is 
goedkoper, terwijl er wel al glas, papier en gft apart wordt ingeleverd. Plastic 
moet anders gescheiden worden, plastic flesjes en blikjes met statiegeld 
leveren al een verbetering op en hopelijk ook minder zwerfafval.
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Zorg dat voor burgers en ondernemers duidelijk is waarom waar erfpacht 
moet blijven. Het AOV is altijd voor een vrije keuze geweest, eigen grond 
moet mogelijk zijn, maar in herstructureringsgebieden (met name 
bedrijventerreinen) met vervuiling in de grond moet anders gehandeld 
worden. Hier moet zorgvuldig over nagedacht worden en de vervuiler van de 
grond betaalt, we willen schone bedrijventerreinen, een schoon Schiedam.

2.10.Participatie is meer dan meepraten, een open 
bestuursstijl is hierbij belangrijk
Als laatste hoofdstuk van het verkiezingsprogramma gaan we in op 
participatie. Maar het is een centraal thema voor de partij. We willen dat de 
gemeente beter luistert naar bewoners. We moeten naar een andere vorm 
van participatie. Stel één punt op wijkniveau vast. De wijkregisseurs moeten 
meer in contact met bewoners komen en het centrale aanspreekpunt voor 
contact richting de gemeente zijn. 

In het kader van diverse wetten waaronder de nieuwe Omgevingswet is het 
zelfs een verplichting dat de gemeente het participatietraject goed bewaakt 
en uitvoert, daarbij is voorspraak, inspraak en samenspraak een belangrijk 
gegeven. Zonder draagvlak van de directe omgeving, bewoners en 
ondernemers, is immers een plan niet gedragen of realiseerbaar. Het gaat 
tenslotte om onze leefomgeving. 

Het college van burgemeester en wethouders moeten ambassadeurs zijn van 
een andere bestuursstijl. Open, naar buiten gericht. Als je wilt dat je inwoners 
geïnteresseerd zijn in het bestuur en politiek moet je daar meer voor doen. 
Misschien door het makkelijker te maken om afspraken met collegeleden te 
maken, hun agenda’s (deels) online te plaatsen, ze toegankelijker te maken 
voor inwoners. Bijvoorbeeld door vaste tijden voor afspraken met 
Schiedammers te creëren.

We willen openheid, transparantie en bereikbaarheid van ons gemeentelijk 
bestuur. Dit betekent dat er anders gedacht moet gaan worden, onze plannen 
op welk gebied dan ook moeten met de omgeving vroegtijdig gedeeld en 
besproken worden, het geïnteresseerd maken van onze inwoners voor 
activiteiten en plannen voor onze stad is daarbij een vereiste. 

We merken dat onze bewoners en ondernemers minder geïnteresseerd zijn in 
onze werkzaamheden als gemeenteraad en College van B&W, dit moet 
anders, hiervoor moet in de nieuwe raadsperiode ruimte worden gemaakt, 
meer bereikbare informatieavonden, overleggen, meepratende bewoners, 
bijeenkomsten in de wijk, dat heeft ook te maken met tijdig, helder, duidelijk 
en inspirerend met onze bewoners in gesprek te gaan.
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3. Slotwoord
Het AOV is een lokale partij voor jong en oud die hart heeft voor alle Schiedammers.

Wij als AOV willen er voor u zijn! Maar dat kan niet zonder uw hulp! Wij willen uw 
spreekbuis zijn in de gemeentelijke politiek om beleid en regels onder de loep te nemen 
zodat deze begrijpelijk, transparant en door de gemeenschap gedragen worden.

Schiedam verdient een waardig en aanspreekbaar stadsbestuur en het AOV wil hier de 
komende raadsperiode graag deelgenoot van zijn,

namens u,
de kiezers!

AOV Lijst 3 “Hart voor Schiedam”


